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1. Disse har jobbet med saken 
Reportere: 
Journalist Sivert Rossing, rossing@t-a.no, tlf. 98 29 92 79 
Journalist Bjørn Erik Øvrelid, ovrelid@t-a.no, tlf. 932 23 696 
 
Nyhetssjef: 
Anders Setten, setten@t-a.no, tlf. 412 00 350 
 
Andre redaksjonelle bidragsytere: 
Erlend Malmo, Monica Iren Solberg Susegg, Berit Buran Juul, Håkon 
Okkenhaug, Johan Arnt Nesgård (foto), Marius Langfjord (foto) 
 
 
  

2. Sammendrag 
Dette er ikke en rapport om et langvarig graveprosjekt, eller en innovativ 
journalistisk metodebruk. Dette er historien om hvordan en liten regionavis 
med kritisk journalistikk har satt en unik politisk sak på dagsorden. 
 
Våre artikler om Kina-saken i Beitstad avslørte hvordan svakheter i det 
politiske systemet og forvaltningen ga en kaotisk lokalpolitisk behandling.  
 
Vi har ettergått det kinesiske selskapet. Vi har også vist hvordan broen i 
Beitstad kan være en liten brikke i et rikspolitisk spill, når relasjonene mellom 
Norge og Kina er gjenopptatt, og «kineserne er tilbake». Og vi har fortalt om 
hvordan vegbyggere og andre industriaktører utenfor EØS-systemet kan ha 
store konsekvenser for norsk arbeidsliv, og på den annen side: Være nøkkelen 
hvis Norge skal lykkes med ambisiøse utbyggingsplaner innen samferdsel.  
 
Gjennom hele prosessen har våre artikler vært blant de viktigste kilder til 
informasjon om saken, også for aktørene i den. Vi har dermed gjort vårt 
samfunnsoppdrag ved å belyse en alvorlig og unik sak. Det har igjen skapt 
stort engasjement, også langt utenfor politikken.  



3. Hvordan kom arbeidet i gang? 

Utbyggingen av fylkesvei 17 i Nord-Trøndelag har vært en lokalpolitisk 

kranglesak i 10 år. I løpet av 2017 hadde man endelig kommet så langt at 

delstrekningene skulle ut på anbud. Vi fulgte saken som vanlig. 04. oktober 

sendte vegvesenet ut pressemelding om en av fem kontrakter, broen over 

Beitstadsundet.  

Det klart billigste selskapet blant tilbyderne var kinesiske Sichuan Road and 

Bridge Group (SRBG). Dette ble starten på en unik politisk sak. Det kinesiske 

selskapet hadde riktignok jobbet for vegvesenet på et riksvei-prosjekt i Nord-

Norge, men de hadde aldri levert anbud til en fylkeskommune. Faktisk har 

ingen fylkeskommuner i Norge, etter det vi har klart å finne ut, fått et tilbud fra 

Kina eller fra andre land utenfor EØS. Dette var totalt ukjent terreng for 

fylkespolitikere. Etter undersøkelser fant både vi og politikere ut at det faktisk 

er opp til dem om selskaper utenfor EØS skal aksepteres i 

anbudskonkurransen.  

Vi begynte jobben med å finne ut av hvem dette selskapet er, og vi begynte å 

stille de kritiske spørsmålene om den lokalpolitiske saksbehandlingen. 

Samtidig begynte vi jobben med å undersøke hvilken sammenheng SRBG 

eventuelt hadde med den rikspolitiske situasjonen, hvor Norge og Kina nettopp 

hadde kommet i gang med relasjoner igjen etter flere års isfront. 

 

4. Hva fant vi? 
Saken kan deles opp i flere kategorier. 
 
4.1 Lokalpolitisk kaos 
 
Den første er den politiske behandlingen i fylkeskommunen. Nord-Trøndelag 
fylkeskommune opererte med såkalt parlamentarisme, altså en «regjering» 
som styrte i det daglige. Dette «fylkesrådet», bestående av rødgrønne 
politikere, ønsket å gripe muligheten til å utestenge SRBG fra konkurransen 
om broen. Vanlig praksis er at rådet innstiller til sitt eget møte, med én uke 
offentlig ettersyn av sakspapirene. Mellom disse to møtene valgte politikerne å 
snu, etter at saken hadde eksplodert. Et særforhold i dette sakskomplekset er 
at Nord-Trøndelag fylkeskommune ved nyttår ble slått sammen med Sør-
Trøndelag, til nye Trøndelag fylkeskommune. Saken ble videresendt til 
fylkesutvalget i nye Trøndelag, som kom til motsatt konklusjon av 
nordtrønderne, for øvrig med flere av de samme politikerne til stede. 
 
Flere ting bidro trolig til dette. Det ene er svak saksbehandling. Det andre var 

kritikken de fikk rundt at det kinesiske selskapet faktisk var klart billigst i 



konkurransen, og at utestenging i praksis betydde 40 millioner flere 
skattekroner brukt på broen. Et tredje forhold var klare svakheter i forholdet 
mellom fylkeskommunen og Statens vegvesen. Etter systemet med «sams 
veiadministrasjon» er vegvesenet både statens og fylkeskommunens 
«saksbehandlere» i vegspørsmål, men sakene vi skrev viste at systemet ikke 
fungerte etter intensjonen. I stedet kranglet vegvesenet og fylkeskommunen 
offentlig om saken, i våre spalter.  
 
Et siste moment i den lokalpolitiske saken, var hvilken kontakt det hadde vært 
mellom vegvesenet og SRBG. Selskapet hadde stilt flere spørsmål om 
broprosjektet underveis, men ingen i vegvesenet gjorde fylkeskommunen 
oppmerksom på at en kinesisk aktør viste interesse. 
 
 
4.2 Rikspolitikk 
 
Har statsminister Erna Solberg og regjeringen aktivt invitert kinesiske 
selskaper til å bygge vei i Norge? Spørsmålet var sentralt for politikerne i 
Trøndelag. De mente deres myndighet til å vurdere om kinesere skulle få 
konkurrere i Trøndelag var kraftig redusert, hvis nasjonal politikk legger opp til 
det motsatte. Politikerne fryktet blant annet søksmål hvis de utestenger et 
selskap som «oppfatter» at de er invitert til landet. Dette sporet har vi brukt 
mye energi på, og vi har også langt på vei vist at de trønderske politikerne har 
hatt rett i at regjeringen ønsker kinesere inn. Dokumentasjon vi har klart å 
fremskaffe viser at regjeringen tilsynelatende har snakket upresist eller uriktig 
om hvilken kontakt de har hatt med kinesiske selskaper. Konfrontert med en 
av våre artikler fra Stortingets talerstol svarte også næringsminister Monica 
Mæland bekreftende på at kinesere er invitert til Norge, noe medlemmer av 
regjeringen tidligere har nektet for. 
 
Den rikspolitiske delen av denne saken beveger seg et stykke bort fra SRBG 
og Beitstadsundet etter hvert, men ser heller framover, og stiller viktige 
spørsmål om norske næringspolitiske interesser, og om hvem som skal bygge 
landet. Det kan bli relevant også for vår region, som har milliardinvesteringer 
på vei og bane de neste årene. 
 
4.3 Selskapet  
Flere av artiklene våre har handlet om hva dette selskapet egentlig er. Vi har 
skaffet fram mye dokumentasjon som viser en kinesisk industrigigant, som 
aldri tidligere har jobbet i Europa, men som har gjort en rekke oppdrag i Afrika. 
De har ambisjoner om å bli store i Norge, i hovedsak med å bruke egne 
ansatte fra Kina som bor i brakker. 
 
Vi har også forsøkt å kartlegge hvorfor de egentlig har kommet, og hvorfor i all 

verden de endte opp med en forholdsvis liten brokontrakt på en fylkesvei i  



Nord-Trøndelag. Spørsmålet står fortsatt delvis ubesvart. Men i løpet av våre 

artikler har vi blant annet fått bekreftet at de har fått konsulenthjelp for å 

komme seg inn. Det er relasjoner mellom ansatte i konsulentselskapet og 

fylkespolitikere i Trøndelag vi har problematisert, uten noen klar konklusjon. 

 

5. Metode/kilder 
Vi har brukt svært mye tid på dokumentjakt i saken. Det gjelder både 

dokumenter som viser Norges relasjoner til Kina generelt, SRBGs aktivitet og 

Statens vegvesens interne dokumenter. Mesteparten av tiden er brukt på 

normal innsynsjobbing, typisk de vanlige postlistene. Men mange av 

henvendelsene er gjort direkte, under henvisning til offentlighetslovens 

bestemmelse om sammenstilling av dokumentasjon. Vi har blant annet krevd 

at vegvesenet sentralt og regjeringen dokumenterer treffpunkter med kinesiske 

selskaper. Vi har også jobbet med SRBG, for å få ut informasjon om deres 

virksomhet, samt fått tak i anbudspapirene for de to konkurransene SRBG har 

deltatt i men ikke fått kontrakt (Varoddbroen på Sørlandet og Tana Bro i 

Finnmark). 

Det ligger også mye kildearbeid i saken. Vi har gjennom hele tiden lyktes i å 

ha kjennskap til hva politikere og aktører planlegger å gjøre, før de gjør det. 

Det er avgjørende for evnen til å drive journalistikk som opplyser 

samfunnsdebatten. 

 

6. Konsekvenser av artiklene 
Vår dekning har trolig hatt påvirkning på alle etappene i den lokalpolitiske 

behandlingen, fra fylkesrådet bestemte seg for å utestenge SRBG, til 

fylkesutvalget bestemte å akseptere dem. De langsiktige konsekvensene er 

vanskeligere å spore. Vi har belyst store svakheter i regelverket rundt at 

fylkeskommuner selv kan velge å akseptere aktører. Vi har også påvist 

svakheter med sams veiadministrasjon. Og vi har satt spørsmålet om 

kinesiske vegbyggere på den rikspolitiske agendaen. Det har ikke gitt noen 

endret politikk eller politiske forslag i Stortinget så langt.  

 

7. Veien videre 
Det lokalpolitiske er nå ferdig. Men SRBGs bygging av broen vil vi følge 
videre. Og det generelle spørsmålet om kinesiske vegbyggere i Norge blir 
trolig bare mer aktuelt i årene framover. Vi har ikke tenkt å gi slipp på denne 
saken. 
 

 



• NETT: 04. okt. 17: Kinesisk firma har gitt det laveste anbudet på Beitstadsundbrua

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/04/Kinesisk-firma-har-gitt-det-laveste-anbudet-p%C3%A5-
Beitstadsundbrua-15403285.ece

• PAPIR: 7. okt. 17: Kineserne vil kapre mer

• PAPIR: 10. okt. 17: Vil stenge kineserne ute

• NETT: 11. okt. 17: Solvik-Olsen ler av Arnstad-forslag om kineserne

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/11/Solvik-Olsen-ler-av-Arnstad-forslag-om-kinesere-
15436004.ece

• PAPIR: 16. okt. 17: Kan si nei til Kina-anbud

• NETT: 16. okt. 17: Velger selv om kineserne skal aksepteres eller ikke

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/16/Velger-selv-om-kinesere-skal-aksepteres-eller-ikke-
15460110.ece

• PAPIR: 17. okt. 17: Advarer mot å svekke forholdet til Kina

• NETT: 17. okt. 17: Fylkesrådet sier nei til kineserne i Beitstad

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/17/Fylkesr%C3%A5det-sier-nei-til-kineserne-i-Beitstad-
15463385.ece

• NETT: 18. okt. 17: Overrasket over Kina-exit

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/18/Overrasket-over-Kina-exit-15469258.ece

• PAPIR: 19. okt. 17: Kina-nekt kan gi mindre vei

• PAPIR: 20. okt. 17: - Kina-nei blir garantert lagt merke til av myndighetene

• NETT: 22. okt. 17: Vurderer søksmål etter bru-nekt

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/22/Vurderer-s%C3%B8ksm%C3%A5l-etter-bru-nekt-
15489781.ece

• NETT: 22. okt. 17: Beitstadsundbrua utsettes

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/24/Beitstadsundbrua-utsettes-15497341.ece

• PAPIR: 24. okt. 17: Kinesisk entreprenør fikk ikke møte Mevassvik

• NETT: 24. okt. 17: Byggestart kan bli forsinket på grunn av anbudssaken

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/24/Byggestart-kan-bli-forsinket-p%C3%A5-grunn-av-
anbuds-saken-15500755.ece

• NETT: 24. okt. 17: Lar Trøndelag håndtere vanskelig Kina-sak

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/24/Lar-Tr%C3%B8ndelag-h%C3%A5ndtere-vanskelig-Kina-
sak-15500567.ece

• NETT: 25. okt. 17: Behandler brusaken neste uke

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/25/Behandler-brusaken-neste-uke-15504768.ece

8. Vedlegg: tidslinje og artiklene 
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• PAPIR: 27. okt. 17: Vil jobbe med kineserne

• NETT: 27. okt. 17: Rådmannen utsetter sin sak

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/27/Utsetter-sak-om-kinesere-i-Beitstad-15518376.ece

• NETT: 29. okt. 17: Kineserne kan få bygge broen i Beitstad likevel

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/29/Kineserne-kan-f%C3%A5-bygge-broen-i-Beitstad-
likevel-15524685.ece

• NETT: 30. okt. 17: Ap vil ikke svare på om de støtter Kina-innstilling

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/30/Ap-vil-ikke-svare-om-de-st%C3%B8tter-Kina-
innstilling-15526215.ece

• NETT: 30. okt. 17: Jusekspert: Fylkesrådene er ikke inhabile

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/30/Jusekspert-Fylkesr%C3%A5dene-er-ikke-inhabile-
15527497.ece

• NETT: 30. okt. 17: Flertall for rådmannens innstilling om Kina-saken

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/30/Flertall-for-r%C3%A5dmannens-innstilling-om-Kina-
saken-15530355.ece

• PAPIR: 31. okt. 17: Gir Statens vegvesen skylda for Kina-rot

• NETT: 31. okt. 17: Sa nei til å møte det kinesiske selskapet

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/31/Sa-nei-til-%C3%A5-m%C3%B8te-det-kinesiske-
selskapet-15532401.ece

• NETT: 31. okt. 17: Kineserne vant i fylkesutvalget

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/31/Kineserne-vant-i-fylkesutvalget-15532192.ece

• NETT: 31. okt. 17: Fornøyde med avgjørelsen i fylkesutvalget

http://www.t-a.no/nyheter/2017/10/31/Forn%C3%B8yde-med-avgj%C3%B8relsen-i-
fylkesutvalget-15533617.ece

• PAPIR: 01. nov. 17: Slakter Erna for «brubygging» med Kina

• PAPIR: 01. nov. 17: Regjeringen: Ikke behov for styrket praksis

• PAPIR: 02. nov 17: Vil bli størst på brubygging i Norge

• NETT: 02. nov. 17: - Pinlig Kina-håndtering fra fylkespolitikerne

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/02/%E2%80%93-Pinlig-Kina-h%C3%A5ndtering-fra-
fylkespolitikerne-15546269.ece

• PAPIR: 04. nov. 17: Tar kritikk for leserinnlegg

• NETT: 06. nov. 17: Kinesiske SRBG får bygge Beitstadsundbrua

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/06/Kinesiske-SRBG-f%C3%A5r-bygge-
Beitstadsundbrua-15563229.ece

• NETT: 06. nov. 17: SV er kritiske til at kineserne får bygge brua

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/06/SV-er-kritiske-til-at-kineserne-f%C3%A5r-bygge-
brua-15563351.ece
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• PAPIR: 07. nov. 17: Kinesiske SRBG får bygge Beitstadsundbrua

• NETT: 07. nov. 17: Vil sjekke Kina-anbudet

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/07/Vil-sjekke-Kina-anbudet-15564921.ece

• PAPIR: 08. nov. 17: PNC vil ha innsyn i Kina-dokumenter

• PAPIR: 11. nov. 17: I 38 år har Geir og Grete Benum drevet gården i stille og rolige 
omgivelser på Strømnestangen. Nå er de plutselig i sentrum for internasjonal storpolitikk.

• NETT: 14. nov. 17: Klager på Kina-kontrakt

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/14/Klager-p%C3%A5-Kina-kontrakt-15603360.ece

• NETT: 15. nov. 17: Vil stoppe kineserne fordi de ikke snakker norsk

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/15/Vil-stoppe-kineserne-fordi-de-ikke-snakker-norsk-
15605215.ece

• PAPIR: 16. nov. 17: First House hjelper kineserne i Beitstad

• NETT: 16. nov. 17: Ny klage: Skanska mener både PNC og kineserne må avvises

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/16/Ny-klage-Skanska-mener-b%C3%A5de-PNC-og-
kineserne-m%C3%A5-avvises-15611226.ece

• NETT: 16. nov. 17: Kineserne ble avvist på Sørlandet

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/16/Kineserne-ble-avvist-p%C3%A5-S%C3%B8rlandet-
15611001.ece

• PAPIR: 17. nov. 17: Må håndtere trippel klage

• NETT: 20. nov. 17: Ikke klar med klagesvar før tirsdag

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/20/Ikke-klar-med-klagesvar-f%C3%B8r-tirsdag-
15627938.ece

• NETT: 23. nov. 17: Kineserne får bygge brua

http://www.t-a.no/nyheter/2017/11/23/Kineserne-f%C3%A5r-bygge-brua-15649046.ece

• PAPIR: 24. nov. 17: Kineserne får bygge bru

• PAPIR: 05. des. 17: Byggingen av Beitstadsundbrua starter i januar

• PAPIR: 06. des. 17: Fra Kina, via Afrika og Nord-Norge til Beitstad

• PAPIR: 07. des. 17: Døra åpnes for flere kinesere i Norge

• PAPIR: 11. des. 17: Brevet som viser regjeringens veikontakt med Kina

• PAPIR: 12. des. 17: Vedum mener vegene skal bli industrieventyr

• PAPIR: 12. des. 17: Trønder-Avisas avsløring om Kina-brev til regjeringen tema på 
Stortingets talerstol i går

• PAPIR: 14. des. 17. Vurderte mistillit mot rådet

• PAPIR: 21. des. 17: Billig Kina-bru gir mer vei
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